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BRM.0012.1.2012.3 
Protokół nr 1/2012 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 16 stycznia 2012 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10.00 

Godzina zakończenia obrad: 11.34 

Miejsce obrad: Szkoła Podstawowa nr 2 z Oddziałami Przedszkolnymi  

w Ząbkowicach Śląskich, ul. Piastowska 1.  

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

1. Zdzisław Burnat    Przewodniczący Komisji 
2. Janusz Labok     Zastępca Przewodniczącego 
3. Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 
4. Franciszek Gawęda    Członek 
5. Stanisław Susz     Członek 
6. Bogdan Tkaczyński    Członek 
7. Władysław Witkowski  Członek 

Ponadto uczestniczyli: 

Ewa Figzał      Zastępca Burmistrza 
Maria Pater     Kierownik Wydziału EKS Sportu 
Ewa Olewicz     Dyrektor Ząbkowickiego Ośrodka Kultury 
Henryk Saryczew     Dyrektor OSiR-u 
Jarosław Machnik    Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 
Helena Wolnik – Kliber   Dyrektor Biblioteki Publicznej 
Izabela Lisowska    Kierownik OPS 
Justyna Giryn     Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji 
Danuta Tkaczonek    Radna 
 

Zdzisław Burnat powitał zgromadzonych gości oraz przedstawił cel spotkania jakim 
było zapoznanie się z potrzebami placówki (Szkoła Podstawowa nr 2 z Oddziałami 
Przedszkolnymi w Ząbkowicach Śląskich), a także przedstawił porządek obrad.  
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1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Wysłuchanie propozycji organizacji ferii zimowych w 2012 roku. 

(informacje z podległych jednostek) 

3. Zapoznanie się z przedsięwzięciami z zakresu promocji Ząbkowic Śląskich 

 na 2012 rok 

4. Wizyta w Szkole Podstawowej nr 2 z Oddziałami Przedszkolnymi  

w Ząbkowicach Śląskich 

5. Sprawy różne.  

 

Do porządku wniesiono uwagę polegającą na zamianie punktu 4 z 5. Reszta 
porządku została przyjęta bez uwag. 

Helena Wolnik – Kliber poinformowała, że plan ferii został przekazany do Wydziału 
Edukacji, Kultury i Sportu, celem przygotowania wspólnego plakatu jednostek 
takich jak ZOK, OSiR i Biblioteka. 

Nadmieniła, iż w bibliotece hasło przewodnie brzmi „Zimowe hece w bibliotece”. 
Zajęcia odbywają się codziennie od 10.30 do 14, a program przedstawia się 
następująco: 

• 16 i 23.01.2012 rok – Zimowe fantazje 

• 17 i 24.01.2012 rok – Zima z bajką 
• 18.01.2012 – Zimowe zabawy z książką 
• 19.01.2012 – dzień babci i dziadka 

• 20 i 21.01.2012 – Program „Jak mówić nie” 
• 25 lub 26.01.2012 rok –Zimą wkoło jest wesoło -  wyjazd do teatru lalek, na który 

Biblioteka uzyskała 1000 zł dofinansowania z Urzędu Miejskiego. Bilet kosztuje 
15 zł/os., jednak część uczestników będzie płaciła w swoim zakresie 

W filii na Osiedlu XX – lecia ferie przebiegają pod hasłem – „Stara baśń. Tak żyli 
ludzie”. Ma to na celu zaakcentowanie roku Kraszewskiego. Dlatego też odbędzie się 
projekcja filmu „Stara baśń”, głośne czytanie powieści, zajęcia plastyczne oraz gry  
i zabawy . 

Z kolei w filiach wiejskich zajęcia odbywają się w godzinach od 13.00 – 15.00 i są to 
zajęcia w bibliotece oraz na zewnątrz. 
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Ewa Olewicz omówiła przebieg ferii w Ząbkowickim Ośrodku Kultury. Motywem 
przewodnim jest Królowa śniegu. W ramach programu przewidziano szereg atrakcji, 
do których należą między innymi:   

• Królowa śniegu – wariacje fotograficzne dla dzieci 

• Zabawy karnawałowe z nagrodami w ZOK (3 razy podczas ferii) oraz na 
świetlicach wiejskich 

• Królowa śniegu – projekt fotograficzny dla młodzieży 

• Zimowe szablony – zajęcia techniczno - plastyczne 
• Wystawa fotograficzna poplenerowa 
• Warsztaty wizażu 

• Stałe zajęcia – globtroter, szopka noworoczna i kolędy (chór Gloria) 

Ewa Olewicz stwierdziła, że była we wszystkich świetlicach wiejskich, gdzie 
zgłaszano jej potrzeby środowiskowe. Należały do nich: 

• Potrzeby związane z organizacją zabaw na ferie oraz dzień dziecka 
• Potrzeby związane z organizacją dużych imprez plenerowych 
• Potrzeba organizacji zajęć nauki tańca towarzyskiego, aerobicu, rytmiki, zajęć 

plastycznych 

• Potrzeba zakupu nagłośnienia  
• Potrzeba organizacji form wyjazdowych (we współpracy ze środowiskiem 

lokalnym) 

Izabela Lisowska opowiedziała o pomocy Ośrodka Pomocy Społecznej polegającej na 
dożywianiu dzieci z rodzin ubogich. Poinformowała, że listy dzieci jeszcze nie 
spłynęły do ośrodka, ale są w trakcie realizacji. Na dzień 16 stycznia dożywianiem 
zostało objętych 32 dzieci. Dzieci, które się nie kwalifikują do dożywiania, mogą być 
zgłoszone przez dyrektorów szkół na osobnych listach. 

Henryk Saryczew opisał realizację ferii w Ośrodku Sportu i Rekreacji. Przede 
wszystkim na hali odbywają się: 

• Piłka koszykowa open 
• Akademia siatkówki dziewcząt i chłopców 

• Badminton/tenis stołowy 
• Turniej piłki nożnej szkół podstawowych 
• Turniej piłki siatkowej dziewcząt i chłopców 

• Turniej piłki nożnej open 
• Regionalna Liga halowej piłki nożnej 

• Piłka halowa II liga 
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Oprócz tego OSiR organizuje w poniedziałki wyjazdy na lodowisko, a w wtorek i 
piątek wyjazdy na basen do Bielawy. W zależności od środków finansowych oraz 
ilości chętnych, planowany jest wyjazd do Zieleńca, jest on organizowany 
szczególnie z myślą o dzieciach z rodzin ubogich. Henryk Saryczew zaznaczył, że 
otrzymał dofinansowanie w kwocie 5 tysięcy złotych i za tą kwotę można już coś 
zrobić. 

Maria Pater uzupełniła wypowiedź swoich poprzedników informując, że w szkołach 
odbywają się zajęcia informatyczne, sportowe, plastyczne pod nadzorem nauczycieli, 
którzy zgodzili się pracować nieodpłatnie podczas ferii. Oprócz tego organizowany 
ma być wyjazd do kina, rajd po górach bardzkich połączony z wizytą w kinie oraz 
zwiedzanie muzeum papiernictwa w Dusznikach Zdroju. 

Justyna Giryn opowiedziała o działaniach promocyjnych. Stwierdziła, że co prawda 
otrzymała 150 tysięcy na promocję, ale działania w tym kierunku są bardzo drogie. 
Potem powiedziała, że Plan Promocji Gminy Ząbkowice Śląskie został opracowany 
na podstawie „Strategii Rozwoju Gminy Ząbkowice Śl. na lata 2010 - 2017” i jest 
bezpośrednio związany z Budżetem Gminy Ząbkowice Śląskie na dany rok 
budżetowy. 

Marketing realizowany poprzez działania promocyjne adresowany jest głównie do: 

• mieszkańców miasta (gminy), 
• turystów – również potencjalnych, 
• środowisk biznesowych, a w szczególności do aktualnych i potencjalnych 

inwestorów. 
 

Działania promocyjne będą realizowane takich narzędzi jak: 
• internet,  
• outdoor, plakaty,  
• ulotki, foldery o mieście (gminie),  
• informatory gospodarcze dla przedsiębiorców, katalogi ofert, promocja 

wydawnicza (reklama prasowa), 
•  promocja  w  mediach tradycyjnych i elektronicznych prezentacje multimedialne 
•  udział w targach (planowane 4 wyjazdy)  
• patronat Burmistrza Ząbkowic Śląskich  
• partnerstwo 

 
Do priorytetowych zadań zostało zaliczone utworzenie miejskiej trasy turystycznej oraz 
tablic do niej, a także stworzenie multimedialnych spacerów po mieście. 
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Biorąc pod uwagę promocję na zewnątrz, zostały zaproponowane następujące 
działania: 
• tablice informacyjne w sąsiednich miastach 
• publikacje (ulotki i foldery) 
• album z atrakcjami  
• udział w publikacji „Największe atrakcje turystyczne Dolnego Śląska” 
• wytworzenie produktów lokalnych przy współpracy z przedsiębiorcami ( 

propozycje – miód, bombki) 
• autopromocja w prasie branżowej 
• materiały promocyjne (kubki, torby ekologiczne, smycze itd.) 
• skierowanie oferty atrakcji turystycznej do punktów informacji turystycznej oraz 

szkół 
• współpraca z PTTK 
• opracowanie kalendarza imprez na rok 2012 (umieszczenie na stronie internetowej 

UM) 
 
Wspomniano także o: 
•    promocji podczas cyklicznych imprez: Dni i Noce Krzywej Wieży, Weekend z 

Frankensteinem, Potworny zlot motocyklowy, 
• organizacji dożynek gminnych, jarmarku bożonarodzeniowego, jarmarku 

wielkanocnego 
• promocji pod kątem EURO 2012 (utworzenie strefy kibica) 
• prowadzeniu stron internetowych www.zabkowiceslaskie.pl  

i www.krzywawieza.eu ( w planach www.frankenstein.pl 
• konkursie na spot reklamowy Ząbkowic oraz konkursie fotograficznym „Ząbkowice 

w obiektywie” 
• staraniach w pozyskaniu nowego miasta partnerskiego 
• utworzeniu zakładki „przedsiębiorca” na stronie www.zabkowiceslaskie.pl 
• promowaniu terenów inwestycyjnych 
• umieszczeniu ofert inwestycyjnych na branżowych portalach internetowych 
 
W związku z powyższym Franciszek Gawęda zasugerował, aby zaangażować  
w działania promocyjne wielu znanych historyków będących mieszkańcami gminy 
Ząbkowice. Stwierdził, że nasze miasto cierpi na nadmiar osób zajmujących się historią 
i to właśnie oni mogliby odkryć inne poza krzywą wieżą walory turystyczne. 
Dodatkowo pan Gawęda podkreślił, że promocja powinna być skierowana głownie na 
osoby, które przyjadą do naszego miasta i zostawią pieniądze. 
 
Stanisław Susz potwierdził mnogość atrakcji Ząbkowic, a także zasugerowałby wziąć 
pod uwagę fakt, że w tym roku we Wrocławiu odbędą się trzy mecze Euro 2012  
i w związku z tym w czerwcu drogą krajową nr 8 przejedzie paręnaście tysięcy więcej 
turystów, którzy będą mijać Ząbkowice Śląskie. Dlatego dobrym pomysłem wydało mu 
się umieszczenie informacji o atrakcjach wzdłuż krajowej ósemki (np. w Łagiewnikach 
lub w pobliżu galerii Twierdza w Kłodzku. Dodatkowo podkreślił, że warto byłoby 
stworzyć Gminne Centrum Informacji Turystycznej. Zaproponował również, aby 
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„Nawiedzony dom” nie był jedynie dwudniową atrakcją, ale żeby trwał cały rok lub 
chociaż w okresie od kwietnia do października. 
 
Franciszek Gawęda zadał pytanie o cenę wystawienia banera w pasie drogowym 
krajowej drogi nr 8 będącej własnością GDDKiA. W toku dyskusji ustalono, że owa 
informacja reklamowa może kosztować nawet ponad sto tysięcy złotych za jeden baner. 
 
W związku z powyższym Zdzisław Burnat zaproponował umieszczenie banerów przy 
drodze krajowej nr 8, jednak na gruntach będących własnością osób prywatnych 
(mniejsze opłaty). Stwierdził, że dobrze byłoby dodrukować foldery o Ząbkowicach 
Śląskich, które już kiedyś istniały (w języku niemieckim, angielskim, czeskim  
i polskim), bo zapewne wydawnictwo posiada szablony i przez to koszt również byłby 
mniejszy. Zdzisław Burnat powiedział, że po referacie pani kierownik wydziału 
rozwoju i promocji spodziewał się więcej konkretów. Bardziej odpowiadałoby mu 
sprawozdanie na zasadzie: działanie – kwota. Zaproponował, aby wykorzystać w 
ramach tworzenia miejskiej trasy turystycznej, projekt trasy zaprojektowanej przez 
Jerzego Organiściaka. 
 
Wywiązała się dyskusja między Zdzisławem Burnatem, a Marią Pater na temat atrakcji 
Kościoła p.w. Św. Anny – propozycja przeniesienia nagrobka do prezbiterium oraz 
wydrukowania odpłatnych widokówek, z których dochód będzie przeznaczony na 
remonty. 
 
W ramach spraw różnych Franciszek Gawęda zwrócił uwagę na fakt, że w tym roku 
mają miejsce dwa istotne jubileusze: 40 – lecie Ząbkowickiego Ośrodka Kultury oraz 65 
– lecie Biblioteki. Poprosił o to, aby podjąć działania pozwalające w/w instytucjom 
otrzymać środki finansowe, inne niż zabezpieczone w budżecie. Zaproponował, aby 
skierować prośbę do Burmistrza, bo instytucjom ciężko jest samodzielnie pozyskać 
środki. W związku z powyższym należałoby wesprzeć oba jubileusze. 
 
Zdzisław Burnat, uznał, że komisja wspiera takie inicjatywy, ale instytucje powinny 
opracować program, wskazać potrzeby finansowe oraz możliwości pozyskania 
środków. 
 
Ewa Olewicz, opisała prace nad przygotowaniem jubileuszu 40 – lecia. Impreza jest 
planowana na 1-2 maja 2012 rok wraz z imprezą „Bawmy się razem”. W programie 
przewidziano prezentację multimedialną na sali widowiskowej, zaproszenie wszystkich 
pracowników i dyrektorów ZOK oraz plakaty i wystawy. 3 maja wieczorem 
zaplanowano koncert gwiazdy uświetniającej jubileusz, jak również obchody Święta 
Konstytucji 3 maja. To właśnie o dofinansowanie tego koncertu, pani dyrektor prosiłaby 
Urząd Miejski. 
 
W ramach organizacji, 65 – lecia, Helena Wolnik – Kliber, zaproponowała, aby 
wykorzystać sale znajdującą się w ratuszu (propozycja wyremontowania Sali ślubów) 
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Nawiązała się dyskusja na temat stanu oraz zamknięcia Sali Ślubów i wystosowania 
wniosku do Burmistrza o udostępnienie Sali ślubów dla większej rzeszy osób. 
 
Następnie pani Burmistrz Ewa Figzał poinformowała zgromadzonych o pracach nad 
zdiagnozowaniem poziomu remontu ratusza oraz stwierdziła, że Wydział 
Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej określa potrzeby szacunkowe i do końca 
lutego będzie wiadomo coś więcej odnośnie w/w działania. Obecnie rozpatrywane są 
dwie opcje. Pierwsza z nich to remont ratusza, druga – zamku. 
 
Następnie rozpoczęto omawianie 4 punktu z porządku obrad. Zdzisław Burnat 
poprosił o wyznaczenie z wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej osoby 
zajmującej się dokumentacją odnośnie przekazania budynku Sali gimnastycznej ze 
starostwa na rzecz Urzędu. 
 
Pani Ewa Figzał poinformowała zgromadzonych o tym, że w dniu dzisiejszym przyszła 
decyzja o przekazaniu obiektu, w związku z tym, jako że Urząd stał się właścicielem 
nieruchomości, możliwe jest rozpoczęcie prac mających na celu, dostosowanie obiektu 
do potrzeb uczniów. 
 
W związku z powyższym Ryszard Przyszlak poprosił o zainstalowanie monitoringu, 
gdyż na terenie obiektu mają miejsce akty wandalizmu. 
 
Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 z Oddziałami Przedszkolnymi, opisał zalety 
przedszkola (program „Zdrowe dzieci, Zdrowa Polska”, maty zamiast dywanów, 
możliwość bezpiecznego spędzania czasu). Podziękował za zainteresowanie kwestią 
Sali Gimnastycznej oraz poinformował, że korzystają z niej również uczniowie innych 
szkół. Zaznaczył, że szkoła jest widoczna w prasie, w konkursach językowych (język 
niemiecki – etap wojewódzki) oraz, że dzięki programowi „Radosna szkoła”, posiada 
plac zabaw. 
 
Wywiązała się dyskusja pomiędzy Franciszkiem Gawędą a Jarosławem Machnikiem na 
temat zabezpieczenia elewacji przed odpryskami oraz posiadania wszelkich 
dokumentów z zakresu bezpieczeństwa obiektu.  
 
Następnie wszyscy udali się na obserwację Sali gimnastycznej, placu zabaw z projektu 
„Radosna Szkoła” oraz całego obiektu. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
Daria Nieć        
 

Przewodniczący Komisji 
          (-) Zdzisław Burnat 
 


